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TER I NFO:1MATIE 

0/0 Bijgaand zend ik TI het verslag van de vierde vergade-
ring van de Intergouvernementele Commissie voor de Vrijhan
delszone, welke op 17 en 18 februari jl. in Parijs werd 
gehouden . Hierbij moge ik de volgende kanttekeningen maken. 

Voor de werkelijke onderhandelingen is op het ogen
blik het wach ten op het zg. Franse Plano staatssecretaris 
Faure heeft tijdens de voorbespreking van de Zes medegedeeld 
da t hieraan in Parijs thans de l aatste hand gelegd wordt en 
dat de EEG-partners het Memorandum in de loop van de volgende 
week tegemoet kunnen zien. In de week daarop zal Staatsse
cre taris Faure hierop persoonlijk een toelichting komen 
geven in de verschillende hooTdsteden van de EEG-Ianden • . 

Het Franse Plan zal vervolgens door de Zes worden be
s pr oken. l'lIe t de hulp van de Europese Commissie zullen de Zes 
in de loop van maart moeten trachten tot een compromis te 
komen. De kans op dit compromis is uiteraard in hoge mate 
afhankelijk van de inhoud van het Franse Pl an. Staatssecre
taris Fa ure de ed hier zelf in de vergadering van de Zes nogal 
optimisti s ch over . De Franse Regering zou de publieke opinie 
en bélangengroepen wel zover kunnen dwingen dat een Frans 
standpunt haalbaar zou zijn dat aan de minimum wensen van 
de andere partners zou tegemoet komen. Ik vermoed ecpter 
dat a lthans in eerste a anleg de Franse voorstellen wel ze er 
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minimaal zullen zijn in vergelijking roet wat wij zelf 
en onze Belgische en Duitse partners ent in mindere 
mate ook de Italianen, wenselijk en noodzakelijk achten. 
Di t nog afgezien van dB reacties vAn de overige OEEC
landeno 

Onze eerste pogingen moeten erop gericht zijn de 
Fransen te over tuigen van een redelijk standpunt. Het 
zou namelijk een groot voordeel zijn wanneer uit het 
Franse memorandum een document van de Zes zou kunnen 
groeien, dat een constructieve bijdrage zou kl1nnen zijn 
tot de problematiek van de vrijhandelszone. Ik meen, 
dat daarin de Europese Commissie een belangrijke rol 
kan en moet speleno 

Uit uitlatingen van de President en de leden van 
de ..... uropese Commissie is duide.1ijk, dat men daar de idee 
van een vrijhandelszone positief benadert, uiteraard in 
de conceptie, dat een vrijhandelszone een associatie ia 
tussen de bestaande Europese Gemeenschap en d.e overige 
OEES-landen, een conceptie die ook de onze is. Het lijkt 
thans te ver te gaan uit te wijden over de situatie, die 
zou ontstaan wanne er de Fransen ideeën handhaven, die 
voor de anderen niet aanvaardbaar zijn. Gezien het boven
staande moet een dergelijke situatie echter allerminst 
word en uitgesloten. Het is duidelijk, dat men in de be
sprekingen over de Vrijhandelszone met rasse schreden 
naar een crisis toegaat. Die crisis zal voornamelijk 
worden veroorzaakt door de Frans-Britse tegenstelling, 
al moet na deze maanden van onderhandelen worden vast
gesteld, dat er in het Engelse standpunt aanzienlijk 
meer flexibilit eit zit dan in het Franse o 

Uiteraard zal de Blinisterraad gelegenheid moeten 
hebben om zich over de merites van het Franse Plan uit 
te spreken en de verdere b~l eidslijnen ten opzichte van 
deze problematiek te bepalen. 

DE MINISTER VAN BUITENLANDSE ZAKEN 

./ 
./ 
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Verslag van de vergadering van de Intergouvernementele 
Commissie voor de Vrijhandelszone op 17 en 18 februari 1958 
-----------------------------------------------------------

Voorbespreking van de Zes op ministeriëel niveau. 

De voorbesprekingen, welke door de ministers van de 
Zes werden gebouden, voorafgaand aan de zittingen van de 
Intergouvernementele Commissie, werden voornamelijk ge
wijd aan de procedure welke de Zes de komende maanden 
zullen volgen met betrekking tot de voorbereiding van 
b~~ standpunt in de Intergouvernementele Commissieo De 
agenda van de vergadering van de Intergouvernementele 
Commissie, die punten van overwegend technische aard 
bevatte, werd slechts summier besproken. Een enigszins 
diepgaande behandeling van deze punten werd în feite on
mogelijk gemaakt doordat de Fransen hun definitieve stand
punt nog niet gereed hebben. 

De volgende onderwerpen werden in het bijzonder door 
de zes ministers besproken: 

10 Plan van Frankrijk 

Staatssecretaris Faure kondigde aan dat .het Franse 
plan vermoedelijk voor het midden van de volgende week 
gereed zal zijn en naar de regeringen van de andere lan
den van de Zes zal worden gestuurd. Op de Ministerraads
vergadering van de Zes op 25 en 26 februari a.s. kan 
nader over de procedure met betrekking tot het plan wor
den gesproken. De heer Faure stelde zich voor de Franse 
voorstellen, in de week volgende op de toezending aan 
de partners,persoonlijk in de verschillende hoofdsteden 
toe te lichten. Daarna zullen de Zes bijeen komen om te 
trachten tot een gemeenschappelijk standpunt te komen. 
De Europese Commissie zal hier een bijdrage toe kunnen 
leveren, indien in eerste instantie de ministers van de 
Zes het niet eens kunnen worden, door zelf met suggesties 
voor een compromis te komen. Na behandeling van het 
Franse plan door de Zes zal de Franse regering in de 
loop van de maand maart baar voorstellen aan het Parlement 
voorleggeno 

Staatssecretaris Faure verwacbtte dat de besprekingen 
van de Zes tegen 11 maart nog niet zo ver gevorderd zou
den zijn dat op de vergadering van 11 tot 13 maart van de 
Commissie ~~udling al op substantiële punten zou kunnen 
worden onderhandeld Q De werkelijke onderhandelingen zouden 
eerst op de vergadering van 31 maart en 1 april een aan
vang kunnen nemen Q 

. 
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2. Rol van de Europese Commissie 

De heer Hallstein, die tesamen met de he er Rey 
namens de Europese Commissie aan de besprekingen deelnam 
verklaarde dat de Europese Commis~ie waarschijnlijk in ' 
de twe ede h elft van maart een plan gereed zal hebben vo or 
de Vrijhandels zone. In het kort werd de vraag besproken 
in h oeverre de Luropese Commissie een positieve bijdrage 
tot het bereiken van een compromis kan leveren. l':inister 
Fayat zei dat de Fr anse regering, en misschien ook wei 
andere regeringen" van de Zes, met een plan zouden komen 
en dat hij niet inzag waarom de Europese Commissie ook 
niet e en bijdrage zou kunnen leveren onder het motto dat 
elke ni euwe bijdrage de oplossing nader zou kunnen brengen o 
De heer Faure ver wachtte een zekere originaliteit van de 
Eur ope se Commissie, die immers (!) niet onder instructies 
werkt, doch voegde hieraan toe dat een bijdrage van de 
Europe s e Commissie alleen noodzakelijk zal zijn als de 
ze s l a nden in hun discussi e s "vast zouden lopen. ~nister 
Carli zag n i e t in waarom de Europese Commissie met eigen 
pl annen zou moeten of kunnen komen die uiteindelijk toch 
door de nat i onale parlementen zouden moeten worden goed
gekeurd . 

3. Procedure in Brussel en Parijs 

Llini s ter Erhard en staatssecretaris van der Beugel 
s prak en h un ontevredenheid uit over de thans gevolgde 
procedure , waarbij de ministers ter vergadering gecon
fronte sr d worden met een aide-mémoire over de besprekingen 
van de permanente vertegenwoordigers, dat niet gecontro-. 
leerd is door de vertegenwoordigers zelf en dat bovendien 
niet in overeenstemming is met de geest waarmee de Zes 
de vrijha ndelszone-problemen benaderen. staatssecretaris 
va n der Beugel stelde voor dat in het vervolg gecontro
le erde notulen van de vergaderingen van de permanente 
ver t egenwoordigers de basis van de discussies van de mini·s
ter s zullen vormen en dat" er vold Qende tijd zal zijn om 
deze stukke n t e bestudereno Besloten werd dat de volgende 
minister iële voorbespreking van de Zes re eds zal aanvan
gen de mi ddag vó6r de vergad ering van de Laudling-Commissie, 
d . w. z. ma andag 10 maart om 3 uur. Voorts zal een reg eling 
worden ge t roffen, waardoor de voor de ~in~stersverg~ d ~ring 
vo orb er e i de document en volgens een bevred l gend proc ede de 
mini sters zullen bereiken. 

4. Houding ten opzicht e va n de Vrijhandelszone 
s t aa t ssecre tari s Faure wee s er op dat het plan vo or 

de Vrijhandelszone in Fr a nkr ijk op gro t e moeilijkheden 
stu i t i n parl ement a i re en i ndus t r i ël e kr ingen. Pij verwacht 
echt er dat de Franse regering de publi ek e opi ni e en de 
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belangen-groepen in een gunstige richting zou kunnen 
dringen, zodat er uiteindelijk tussen de Zes een compromis 
uit de bus zou kunnen komen, waardoor het maximum dat de 
Franse regering in het Franse parlement aanvaard kan krij
gen, overeenkomt met hetgeen minimaal acceptabel is voor 
Frankrijks partners in de Zes. Hoew~l het Franse plan nog 
niet gereed is liet staatssecretaris Faure in de loop van 
de gesprekken wel los dat door de Fransen gedacht wordt 
aan: 

a. e~n IIdécall:;~e" van de afbraak der handelsbelennneriI1gen 
gedurende een etappe, m.a.w. een latere inwerkingtre
ding van het afbraakproces. 

b. unanimiteitsbeslissing voor de overgang van de eerste 
naar de tweede etappe. 

c. een speciaal regime voor bepaalde produkten, dat soe
peler is dan dat voor de andere produkten en waarvoor 
b.v. een langere overgangsperioje kan worden vastge
steld. 

Hoewel het niet in de rede lag om op deze incidentele 
opmerkingen van staatssecretaris Faure nader in te gaan, 
liet ;Einister Erhard nog eens ui tkomen dat hij verwachtte . 
dat alle regeringen de tegenstand van belangengroepen zouden 
overwinnen om de economische principes van de Vrijhandels
zone te doen ze~evieren. Verder verwierp hij het Franse 
plan voor een decalage, bij welke uitspraak Kinister earl1 
zich aansloot Q 

11 Intergouvernementele Commissie 
De heer Maudling opende de vergadering met een welkomst

woord aan de Voorzitter van de Europese Comcissie, de heer 
Hallstein. Deze wees er in zijn antwoord nog eens op dat 
de Europese Commissie een positieve en constructieve rol 
wenst te vervullen bij de totstandkoming van de Vrijhandels
zone. De E. L. Go is, aldus de he er Hallstein, een "open club", 
die a l s zodanig dan ook een, zo intensief mogelijke associ
atie voo~staatQ De Commissie zal echter nog enkele weken 
nodig hebben om tot meer concrete conclusies te komeno 

Vervolgens werden de hieronderstaande punten behandeld: 

1. Definitie van de "basic duty" 
Het probleem, dat zich met betrekking tot de woasic 

duty " voordoet, is dat verschillende landen bezig zijn hun 
tariefstructuur of -nomenclatuur te veranderen. Vermeden 
moet worden dat zij nu een hoger tarief gaan instellen en 
dat dan als uitgangspunt gaan nemen voor h e t afbraaksysteem. 
In de E . E ~G. is het niet mogelijk van het basista~ief van 
1 januari 19 57 af te wijken. 
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Een langdurige discussie vond plaats over de vraag 
. op welke wijze vermeden kan worden dat landen via z.g. 
technische wijzigingen in hun tariefstelsel belangrijke 
tariefverhogingen in het basistarief binnensmokkelen. 

Het bleek dat alle niet-Zes landen, met uitzondering 
van Ierland, hun tarievenstelsel kortgeleden hebben ge
wijzigd of daar thans nog mee bezig zijn. Besloten werd 
dat de landen hun nieuwe tarieven zo spoedig mogelijk, 
vergezeld van commentaar, zullen bekend maken aan de 
groe~ van handelsexperts, welke zal beoordelen in welke 
gevallen van een ohgeoorloofde tariefverhoging sprake is. 

Van belang is nog dat i'liinister Skaug (Noorwegen) in 
verband met deze kwestie het prObleem van de harmonisatie 
van de buitentarieven ter sprake bracht. De Noorse verte
genwoordiger wees er op dat indien de 'Commissie t.z.t. tot 
de conclusie mocht komen dat zeer rigide origine-regels 
nodig zijn, zodat slechts een gering deel van de Noorse 
export onder het vrije regime.van de Zone zou vallen, 
tariefharmonisatie op een niveau dat hoger ligt dan het 
huidige Noorse noodzakelijk kan blijken te zijn om aan 
de beperkende origine-regels te ontkomen. 

20 Fiscale rechten 

Met betrekking tot de fiscale rechten doet zich de 
vraag voor op welke wijze het "beschermende element" van 
deze rechten moet worden geëlimineerd. In de E. E.Go 
worden de fiscale rechten afgeschaft en mogen hiervoor in 
de plaats interne bel astingen komen, voor zover zij geen 
beschermend effect hebben. Verschillende andere landen 
van de OEES menen echter dat de fiscale rechten als zo
danig mogen blijven bestaan, maar dat zij verlaagd moeten 
worden voor zover zij beschermende elementen bevatteno 

Aan de groep van douane~xperts werd opgedragen na 
te gaan in hoeverre het technisch noodzakelijk is de 
fiscale rechten als zodanig af te schaffen om het be
schermende element aan deze rechten te ontnemen. 

In verband hiermede kwam ook de vraag ter sprake 
van de indirecte protectieo Aangezien sommige produkten 
onderling substitueerbaar zijn kan een tarief op het ene 
produkt een bescherming verlenen aan de produktie van een ' 
ander produkt Q Een tarief op bier zou b.v. de produktie 
van wijn indirect kunnen stimuleren. Op deze wijze zouden 
dus fiscale rechten op produkten die niet binnenslands 
worden geproduceerd, indirect de eigen produktie van , 
andere 'produkten kunnen beschermen. ~.taar t en deze zou 
vervanging van fiscale rechten door interne belastingen 
geen wijziging in de toestand brengen, daar deze' hetzelfde 
effect zouden hebben~ Dit probleem zal nader worden be
studeerd door de groep van pI aa tsvervangers van 1.. erk ':>, roep 
21, waarvan de heer Hartogh voorzitter iso 
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30 Afbraak van douanetarieven 

Het Secretariaat had een document met concept- artikelen 
voor de tariefafbraak voorbereid dat op veel punten aan
sluit bij de betreffende artikel en Van de re ~GQ Naar aan~ 
leiding hiervan kwam nog het volgende ter sprake: 

a. In de E. EoG o is het systeem van tariefafbraak in de 
derde etappe nog niet geregeld. Hieromtrent zal aan 
h~t einde van de tweede etappe door de Raad op voorstel 
van de Commissie bij gekwalificeerde meerderheid be
slist worden. D~stijds ~ilden echter verschillende 
andere landen het afbraak-systeem voor de derde etapne 
in de Vrijhandelszone vastleggen. Een tussenoplossing 
van de heer Nelander kwam ternauwernood ter sprake 
omdat Engeland en de Scandinavische landen aan het , 
systeem van de Zes apres tout de voorkeur bleken te 
geven. Alleen Oostenrijk verzette zich nog tegen een 
regeling, waardoor de afbr~ak in de derde etappe niet 
zou zijn vastgelegd. 

b. Volgens het EEG-Verdrag wordt er naar ges~reefd elk 
tarief aan het einde van de eerste etappe met 25% en 
aan het einde van de t weede etappe met 50.;b verlaagd 
te hebben. De mees te andere landen wilden totnogtoe 
van deze streefc ijfers vaste verplichtingen makeno 
Engeland bl eek van dit standpunt te zijn teruggekomen, 
doch deze kwestie werd verder niet aangeroerd. 
De heer Faure maakte een voorbehoud ten aanzien van 
het secretariaats-voorstel op grond van de eventuele_ 
voorstellen die Fr ankrijk nog zal doen en welke zouden 
afwijken van de opzet van 'het secretariaats-document 
(zoals het décalage-plan) 
~inister T.1audling verwees het secretariaatsvoorstel=-

naar de groep van plaatsvervangers van Werkgroep 21, welke 
zich zal houden aan de resolutie van de Ministers-Council 
van 17 oktober, vol gens we lke het systeem van vrijmaking 
in de Vri'jhandelszone parallel met da t van de E. Eo G~ moet 
verlopen . 

40 Afschaffing van kwantitatieve invoerrestricties 
Een korte discussie vond plaats over een secretariaats

document met concept-artikelen over de afbraak van kwanti
tatieve invoerrestricties. In dit document wordt in grote 
lijnen aangesloten bij de E. EçG. - artike l en. Gesproken werd 
ove·r de globale contingen ten beneden 3% van de nationale 
produktie, die volgens het EoEoG.-Verdrag aan het eind van 
het eerste jaar op 3% moet worden gebrachto Een suggestie 
van he t Secretariaat om dit percentage op 5% te brengen op 
grond van het feit dat het verkeer in de Vrijhandelszone 
omvangrijker is, werd door Frankrijk en Denemarken niet 
aanvaardbaar geacht. Tijdens de voorbespreking van de Zes 
was reeds gebleken dat Duitsland hierin met Frankrijk ~ ou 
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. meegaan. De heer Snoy had bij deze gelegenheid verklaard 
dat België de openstelling van de contingenten in de E.EQG Q 

voor de OEES-partners op basis van reciprociteit aanvaard
baar achtte, doch dat bij de toep~ssing van deze regels 
de Instituten van de Zes zelfstandig moeten kunnen ouereren • .-

Ook het probleem van de afbraak van de kwantitatieve 
invoerrestricties werd verwezen naar de plaatsvervangers 
van Werkgroep 21. 

59 Afschaffing van kwantitatieve exportrestricties 
He t Secretariaat had een document gemaakt over de 

afschaffing van kwantitatieve export-restrict'ies, waarin 
voorstellen waren gedaan, die weliswaar overeenstemming 
vertonen met de bepalingen van de E.E.G., doch die de 
regelin6 voor de Vrijhandelszone iets soepeler moeten 
maken" . 

Zweden en Oostenrijk bleken met deze souplesse nog 
iets verder te willen gaan. 2',inister Lange (Zweden) wilde 
ter vermijding van kapitaalvlucht naar derde.landen, de 
export van schepen beperken en Minister Figl wilde dat 
Oostenrijk export-restricties op olie, hout, schroot en 
huiden zou mogen handhaven. 

Staatssecretaris Faure wees op de noodzaak van 
strengere regels. Op een éxport-restrictie voor olie hadden 
deOostenrijkers het recht vanwege hun verplichtingen je
gens de Sovjet Unie, doch andere uitzonderingen op alge
mene economische gronden zouden in elk geval vermeden moe
ten worden. 

Ook het probleem der export-restricties werd aan de 
groep van de heer Hartogh toevertrouwdo 

60 Overheidssteun 
Ook de conceptartikelen van het Secretariaats-docu- . 

ment over de overheidsstetln vormen een minder strenge weer
gave van de bepalingen van de EoE .G. 

Staa tssecretaris van der Beugel me r kte op dat dit 
document moe ilijk te beoordelen is zolang wij niet meer 
over de Insti tuten en procedures weten. l.~inister N"J8.udling 
wilde de regeling nog soepeler maken, door een uitzonde
ringsregeling voor ipdustrieën, die de ontwikkeling .in 
bepaalde gebieden bevorderen, voor industrieën van stra
t~gisch belang en voor bedrijven, die in de E.EQG. de 
steun zouden ontvangen van de Investeringsbank. 

Minister Erhard drong daarentegen, gestelUld door 
zijn Deense en Zweedse collega's, aan op een strengere 
regeling dan het voorstel van het Secretariaato 

De plaatsvervangers van Werkgroep 21 zullen ook deze 
problemen nader bekijken. 
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7. Portugees voorstel 

Portugal diende een voorstel in, volgens hetwelk 
voor nieuwe industrieën in de overgangsperiode onder 
b~paalde voorwaarden tarieven mo~e~ word ~n ingevoerd, 
d1e dan volgens het normale procede gele1delijk moeten 
worden afgebroken. Overleg zal nog worden gepleegd of 
dit probleem door de groep van de heer Hartogh zal worden 
behandeld dan wel door werkgroep 23 0 

8~ Stand van zaken 
-

De heer Maudling gaf tot slot een overzicht van het-
geen tot nog toe door de Intergouvernementele Commissie 
bereikt is en van de werkzaamheden, die in de 'naaste 
toekomst moeten worden verricht. Daarbij verklaarde hij 
dat de gemaakte vorderingen hem niet pessimistisch maakten o 

Hij verwachtte dat op de eerstvolgende vergadering 
van 11 tot 13 maart zullen worden besproken de kwesties 
van de overzeese gebiedsdelen,'de onzichtbare transacties, 
het transport, de ontsnappingsclausules en eventueel de 
institutionele kwesties, wellicht de betalingskwestie 
en misschien, op grond van suggesties van andere landen, 
een gewijzigd voorstel over de landbouw. Ook zouden de 
originekwesties op deze vergadering misschien een begin 
van behandeling kunnen krijgen o 

Op de vergadering van 31 maart zou het dan waarschijn
lijk mogelijk zijn de voorstellen van Frankrijk c.qQ de 
Zes te bespreken en met de werkelijke onderhandelingen 
een aanvang te nemen. 

De heer Fay, de voorzitter van werkgroep 23 voor de 
problemen van de onderontwikkelde landen van de OFES, 
merkte op dat de werkgroep waarschijnlijk eind april met 
zijn rapport gereed zal zijn. 

De waarnemer van de V.S Q legde nog een korte ver
klaring af, waarin deze nog eens de positieve houding 
van de Amerikaanse regering ten opzichte van de plannen 
voor de -Vrijhandelszone tot uitdrukking bracht o 
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